
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 3. juli 2020 stillet følgende spørgsmål 

nr. 1496 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kristian Pihl Lorentzen (V). 

 

Spørgsmål nr. 1496:  

”Finder ministeren det tilfredsstillende, at der hverken hos Sundhedsstyrelsen eller 

hos ledelsen i Region Midt blev taget konkrete skridt til at få iværksat et studie af ud-

skiftning af røntgen af lunger med lavdosis-CT, der potentielt kan redde mange kræft-

patienters liv i kraft af tidlig opdagelse af lungekræft?” 

 

Svar: 

Mit ministerium har anmodet om bidrag fra Region Midtjylland, som oplyser føl-

gende:  

 

”Soŵ ŶævŶt uŶder ďesvarelseŶ af spørgsŵål ϭ494, så ďlev det tilďage i oktoďer ϮϬϭ7 
aftalt, at Diagnostisk Center, Regionshospitalet Silkeborg skulle give en foreløbig af-

rapportering på baggrund af de på daværende tidspunkt kendte data og efterføl-

gende forestå publicering af forskningsresultaterne. 

 

DiagŶostisk CeŶter er flere gaŶge ďlevet rykket for de lovede data og puďliĐeriŶger.” 
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